



EDUGATES International School



Under the Supervision of Ministry of Education

License No. 229/S

Authorized Curriculum: American

Accredited By: AdvancED

“EDUGATES ...doorway to knowledge and life ...opening the gates of wisdom.”

School Clinic Policy

Health Problems

If the student has any permanent health problem or is taking a particular medication during school hours, the student counselor and the administration of the stage should be informed about the student health.

School nurses keep all medications used by students within schools and the student is not allowed to keep any medication with them. An exception is asthma sprays and Epi Pen injections that treat life-threatening allergies.

Head Lice

1. If the head lice are found, the student will be sent home immediately and will not be allowed to return to school for at least three days. The school nurse examines the student upon returning to school before admission to class.
2. Management will notify other parents as a precautionary step in the occasion a student is reported to have lice in their son or daughter class.
3. Check on the child to prevent infection spread.

Keep the child at home

A non-healthy child cannot learn properly or participate effectively in the classroom.

Staying sick at home helps to reduce the spread of diseases among students and allows them to rest and heal.



EDUGATES International School



Under the Supervision of Ministry of Education

License No. 229/S

Authorized Curriculum: American

Accredited By: AdvancED

“EDUGATES ...doorway to knowledge and life ...opening the gates of wisdom.”

It is recommended to keep your child home in case of having the following symptoms:

1. Vomiting and / or diarrhea: A child suffering from any of these symptoms should remain at home and not return to school until 12 hours have elapsed.
2. High fever of 38 degrees Celsius or 100 degrees Fahrenheit and above: Even if controlled by giving medicines, student must stay at home and return to school only after 12 hours have elapsed.
3. Conjunctivitis: a student infected with conjunctivitis (pink eye) should stay at home and return to school after 12 hours have elapsed from giving the first dose of prescribe dug.
4. Common infectious diseases such as skin rashes to stay at home as they are most susceptible to infection and spread in the early stages of life.
5. A child suffering from a severe rash should not attend school unless examined by a medical specialist and diagnosed as non-infectious in addition to being examined by the clinic nurse before returning to class.

Communication with parents: -

1. The health counselor will communicate with the parents in case of students' illness to inquire about the type and quantity of the medicine.
2. Or to come and pick up the child if necessary.
3. Take the child to the hospital if necessary, after getting parents' consent.



School Bus Safety For All Students

Bus Safety Procedures

- Parents, school, and students share responsibility for maintaining security and safety while traveling on the school bus.
- There is also assigned bus supervisor to monitor students dispatch in the early morning in each bus.
- Inside each bus there is a supervisor responsible for the safety and security of students accompanying them until they arrive at their homes.
- All students are expected to abide by the instructions on the use of school buses and must adjust their behavior to ensure the safety and security of everyone on the move.
- You must follow the laws and demonstrate the correct behaviors by all students to ensure everyone's safety.

While waiting for the bus:

Student should:

1. Not to play in the path of traffic and stand away from the road, especially while the bus is approaching.
2. Stay away from the dangerous area around the bus, which includes any location where the driver cannot see the student.
3. Not to run near the bus, especially while moving.
4. While waiting for the bus, the student must remain calm and take care not to damage the property.



EDUGATES International School



Under the Supervision of Ministry of Education

License No. 229/S

Authorized Curriculum: American

Accredited By: AdvancED

“EDUGATES ...doorway to knowledge and life ...opening the gates of wisdom.”

5. Not to fight with other students while waiting for the bus or during the trip or on the way to and from school.
6. Wait until the bus stops and go to ride in an orderly way.
7. Not to scramble or crowd during hopping on or off the bus.
8. Teachers or supervisors in the area to organize the exit of students in an orderly and safe way.

While riding the school bus

Student should:

1. Ride the special school bus only.
2. Listen to the instructions of both the bus driver and the teacher are the two persons who are fully responsible for the students while they are inside the bus.
3. Recognize that any complaint related to the student's behavior or actions will be reported to the administration of the stage and the guardian.
4. Sitting in the designated seat unless directed otherwise.
5. Fasten the seat belt and stay properly seated throughout the bus ride.
6. Not to play or walk during the bus.
7. Not to open the emergency doors unless requested by the driver in the case of emergencies.
8. Not to open windows.
9. Not to talk with the driver of the bus except in cases of emergency.
10. Not to tamper with or play any device or part of the bus.
11. Not to damage or distort the shape of the bus.



EDUGATES International School



Under the Supervision of Ministry of Education

License No. 229/S

Authorized Curriculum: American

Accredited By: AdvancED

“EDUGATES ...doorway to knowledge and life ...opening the gates of wisdom.”

12. Not to get involved in a fight or bullying, uttering inappropriate words or causing inconvenience inside the bus.
13. Do not wave or shout at pedestrians on the street or other bus passengers.
14. Not to throw things from the windows of the bus.
15. Not to eat inside the bus.

While leaving the bus

Student should:

1. Cross from the front of the bus only after the driver gives a signal to do so.
2. Not to pick up anything that happened near the bus and the student should seek help from the driver or any person responsible in the trip.
3. Go out in an orderly manner and taking turns.
4. Review the procedures to be followed in emergency situations.
5. Understand that failure to follow the safety regulations will expose me to accountability according to the policies of the school.



سياسة العيادة المدرسية

المشاكل الصحية

إذا كان لدى الطالب أي مشكلة صحية دائمة أو كان يتناول دواء معين خلال ساعات الدوام المدرسي فيجب إبلاغ إدارة المرحلة والمرشدة الطلابية والمرشدة الصحية.

يحتفظ ممرضو المدارس بكافة الأدوية التي يستخدمها الطالب داخل المدارس ولا يسمح للطالب بالاحتفاظ بأي دواء معهم. ويستثنى من ذلك بخاخات الربو وإبر EpiPen التي تعالج الحساسية المهددة للحياة.

قمل الرأس

- 1- في حال وجد قمل الرأس لدى الطالب فإنه سيتم إرساله إلى المنزل على الفور ولن يسمح له بالعودة إلى المدرسة لمدة لا تقل عن ثلاثة أيام. وتقوم ممرضة المدرسة بفحص الطالب بمجرد عودته إلى المدرسة وقبل السماح له بدخول الصف.
2. تقوم إدارة المرحلة بإشعار الأهالي إن وجد طفل يعاني من القمل في صف ابنهم أو ابنتهم. في مثل هذه الحالات، يرجى توخي المزيد
3. من اليقظة والحرص عن طريق فحص الطفل للتأكد من عدم انتقال العدوى.

إبقاء الطفل في المنزل

لا يستطيع الطفل المتوكل صحياً التعلم بشكل صحيح أو المشاركة بفعالية داخل الصف. بقاء الطفل المريض في المنزل يساعد على الحد من انتشار الأمراض بين الطلاب ويتيح له الفرصة للراحة والشفاء .



من المستحسن إبقاء طفلك المريض في المنزل إذا كان لديه أي من الأعراض التالية:

- 1- التقيؤ / أو الإسهال : يجب أن يبقى الطفل الذي يعاني أيا من هذه الأعراض في المنزل ولا يعود إلى المدرسة إلا بعد انقضاء **12** ساعة على زوالها.
- 2- ارتفاع الحرارة إلى درجة **38** مئوية أو **100** فهرنهايت وما فوق: حتى إن انخفضت الحرارة بفعل الأدوية إلا أن الطالب عليه البقاء في المنزل ولا يعود إلى المدرسة إلا بعد انقضاء **12** ساعة على زوالها.
- 3- التهاب الملتحمة: في حال إصابة الطالب بالتهاب الملتحمة (العين الوردية) فإنه يبقى في المنزل ولا يعود إلى المدرسة إلا بعد انقضاء **12** ساعة على تناوله للجرعة الأولى من الدواء الموصوف.
- 4- تستدعي الأمراض المعدية الشائعة مثل الطفح الجلدي البقاء في المنزل حيث أنها الأكثر قابلية للعدوى والانتشار في المراحل العمرية المبكرة.
- 5- يجب على الطفل الذي يعاني من طفح جلدي شديد عدم الحضور للمدرسة إلا بعد فحصه من طبيب مختص وتشخيص حالته على أنها غير معدية بالإضافة إلى فحصه من قبل ممرضة العيادة قبل عودته للصف الدراسي.

التواصل مع الأهل :-

- 1- تقوم المرشدة الصحية بالتواصل مع الأهل في حالة مرض الطلاب للاستفسار عن نوع الدواء وكميته .
- 2- أو القدوم لاصطحاب الطفل للضرورة .
- 3- الذهاب مع الطفل إلى المستشفى إذا استدعى الأمر بعد موافقة الأهل.

إجراءات الأمن و السلامة لركوب حافلات المدرسة لجميع الطلاب

إجراءات السلامة الخاصة بالحافلة:-

- يتشارك أولياء الأمور والمدرسة والطلاب مسؤولية الحفاظ على الأمن والسلامة أثناء التنقل بالحافلة المدرسية فالسماح للطلاب بركوب الحافلة مرتبط بسلوكهم ومدى التزامهم بقوانين وسياسات المدرسة الخاصة باستخدام الحافلات.
- هناك أيضاً مشرفة خاصة للحافلات تتفقد الطلاب في الصباح الباكر في كل مركبة .
- يوجد داخل الحافلة مسؤولة عن أمن وسلامة الطلاب ترافقهم حتى وصولهم إلى منازلهم.
- يتوقع من جميع الطالب الالتزام بالتعليمات الخاصة باستخدام الحافلات المدرسية ويجب عليهم ضبط سلوكهم لضمان سلامة وأمن الجميع أثناء التنقل ولن يتم التسامح مع أي سلوك أوتصرف من شأنه أن يتسبب في تشتت انتباه السائق أوتعريض بقية الركاب للخطر.
- يجب اتباع القوانين وإظهار السلوكيات الصحيحة من قبل جميع الطلاب لضمان سلامة الجميع.

أثناء انتظار الحافلة:-

على الطالب:-

- 1- عدم اللعب في مسار الحركة المرورية والوقوف بعيداً عن الطريق وخاصة مع اقتراب الحافلة.
- 2- البقاء بعيداً عن المنطقة الخطرة حول الحافلة والتي تشمل أي موقع لا يمكن للسائق رؤية الطالب فيه.
- 3- عدم الركض بالقرب من الحافلة خاصة أثناء تحركها.
- 4- أثناء انتظار الحافلة على الطالب الالتزام بالهدوء ومراعاة عدم إلحاق الضرر بالممتلكات.
- 5- عدم التشاجر مع الطلاب الآخرين أثناء انتظار الحافلة أو أثناء الرحلة أو في الطريق من وإلى المدرسة.
- 6- الانتظار حتى تتوقف الحافلة والتوجه للركوب بطريقة منظمة.
- 7- عدم التدافع أو التزاحم أثناء الصعود أو النزول من الحافلة.
- 8- وجود معلمات منظمات في الساحة لتنظيم خروج الطلاب بطريقة منظمة وأمنة.



أثناء ركوب الحافلة المدرسية

على الطالب:

- 1- ركوب الحافلة المدرسية المخصصة فقط.
- 2- الاستماع لتعليمات كل من سائق الحافلة والمعلمة فهما الشخصين المسؤولين مسؤولة تامة عن الطلاب أثناء تواجدهم داخل الحافلة.
- 3- إدراك أن أي شكوى تتعلق بسلوك الطالب أو أفعاله سيتم إبلاغ إدارة المرحلة وولي الأمر عنها.
- 4- الجلوس في المقعد المخصص مالم يتم توجيهه لغير ذلك.
- 5- ربط حزام الأمان والبقاء جالساً بالشكل الصحيح طوال فترة ركوب الحافلة.
- 6- عدم اللعب أو السير أثناء سير الحافلة.
- 7- عدم فتح أبواب الطوارئ مالم يطلب السائق ذلك وفي حالات الطوارئ الشديدة.
- 8- عدم فتح النوافذ.
- 9- عدم التحدث مع سائق الحافلة إلا في حالات الطوارئ.
- 10- عدم العبث أو اللعب بأي جهاز أو جزء من أجزاء الحافلة.
- 11- عدم إتلاف أو تشويه شكل الحافلة.
- 12- عدم التورط في شجار أو تنمر أو التلطف بألفاظ غير مناسبة أو التسبب بإزعاج داخل الحافلة.
- 13- عدم التلويح أو الصراخ على المشاة في الشارع أو ركاب الحافلات الأخرى.
- 14- عدم رمي الأشياء من نوافذ الحافلة.
- 15- عدم الأكل داخل الحافلة.



EDUGATES International School



Under the Supervision of Ministry of Education

License No. 229/S

Authorized Curriculum: American

Accredited By: AdvancED

“EDUGATES ...doorway to knowledge and life ...opening the gates of wisdom.”

أثناء مغادرة الحافلة

على الطالب

- 1- العبور من أمام الحافلة فقط ويكون ذلك بعد أن يعطي السائق إشارة بالسماح بالمرور.
- 2- عدم التقاط أي شيء وقع بالقرب من الحافلة وعلى الطالب طلب المساعدة من السائق أو أي شخص مسؤول في الرحلة.
- 3- الخروج بشكل منظم وانتظار الدور.
- 4- الاطلاع على الاجراءات الواجب اتباعها في حالات الطوارئ.
- 5- أتفهم بان عدم اتباعي لقوانين السلامة في استخدام الحافلات سيعرضني للمساءلة حسب سياسات المدرسة.